

Chair of African Legal Studies
Universität Bayreuth, 95440 Bayreuth

Bayreuth, 23.04.2024

Vacancy Research Assistant (50% E13)

Do you aspire to work as Research Assistant at the Chair of African Legal Studies at the University of Bayreuth, the only Chair to focus specifically on African legal systems (in Germany and) Europe? This opportunity awaits you!

Who are we?

The Chair of African Legal Studies (Chairholder: Prof Thoko Kaime) is the hub for the teaching and research of *Law in Africa* at the University of Bayreuth. The Chair is structured into five pillars, namely Research, Teaching, Outreach, Advocacy and Administration. These span through the Chair's areas of expertise: African Legal Systems, Constitutional Law, Environmental Law, Human Rights and Public International Law. In these structures, the Chair has a number of projects, such as the *Zusatzstudium* International Legal Studies or the long-established collaboration with the Tanzanian-German Centre for Eastern African Legal Studies (TGCL), which offers postgraduate programmes at the University of Dar es Salaam School of Law (Tanzania).

The long-term vision of the Chair is to become a one-of-a-kind centre for teaching and research on *Law in Africa*. Therefore, it is necessary to increase the Chair's range and impact both in quality as well as in quantity. Do you want to be part of this journey?

Whom are we seeking?

The Chair of African Legal Studies seeks a Research Assistant (50% E13) with the possibility to pursue a PhD under the supervision of Prof Thoko Kaime. The starting date is flexible but preferably in September 2024. The position is initially for three years with the option of extension subject to discussion and availability of funds. You will primarily be based at the Chair of African Legal Studies at the University of Bayreuth (Germany).

What qualifications are required?

We are seeking candidates who meet the following criteria:

- You must be proficient in both German and English communication.



Prof. Dr. Thoko Kaime

Chair of African Legal Studies, B IX, Room No. 42, Universitätsstr. 30, 95447 Bayreuth,
0921 55-4336, Thoko.Kaime@uni-bayreuth.de
www.africanlegalstudies.uni-bayreuth.de

- You should possess a good State exam (Your written results are sufficient), Master's Degree or equivalent in Law or a related field.
- You should be interested in Public International Law, particularly human rights-related topics, African perspectives, and the various activities and projects of the Chair of African Legal Studies.
- You should have strong organisational skills, which are necessary to independently coordinate various projects in the Chair's structures.
- You should have strong communication skills, motivation, reliability, flexibility, and the ability to work both independently and within teams.

What additional qualifications are advantageous?

- You are familiar with the German academic system, especially the Faculty of Law, Business and Economics at the University of Bayreuth.
- You have academic or professional experience in international contexts, particularly in African jurisdictions.

What will be your responsibilities?

- You will manage one of the five pillars of the Chair.
- You will play an active role in further developing different teaching and research projects.
- You will participate in the Chair's daily activities, meetings and events.

In general, there are plenty of possibilities what you can do within the Chair of African Legal Studies and we want to encourage your initiative and motivation to develop, create and realise your own projects.

What do we offer?

We are a team with a friendly working atmosphere and give you high flexibility and opportunities for professional and personal development. You will be deeply involved in the activities of an international, interdisciplinary, and highly engaged team. Further, you will have the opportunity to participate in international projects and exchanges depending on your own initiative and the Chair's activities and projects at that time.

In our commitment to an inclusive and equitable society, we strongly encourage applications from women, LGBTQI+ individuals, BIPOC, persons with disabilities, individuals with migration backgrounds, and other underrepresented groups in academia. Applicants with severe disabilities will be given preference if equally qualified.



Prof. Dr. Thoko Kaime

Chair of African Legal Studies, B IX, Room No. 42, Universitätsstr. 30, 95447 Bayreuth,
0921 55-4336, Thoko.Kaime@uni-bayreuth.de
www.africanlegalstudies@uni-bayreuth.de

Are you interested in joining the team of the Chair of African Legal Studies?

We eagerly await your application comprising your CV, academic and qualification certificates, a motivation letter (max. 2 pages), a list of at least two referees (separate list of names with their email contacts), and one writing sample (seminar paper, thesis, blog article, etc.), submitted exclusively via email in a single PDF file (max. 30 MB) with the subject "Vacancy Research Assistant / Wissenschaftliche*r Mitarbeiter*in" to africanlegalstudies@uni-bayreuth.de by 07 July 2024. The interviews are planned to take place before 26 July 2024.

**Prof. Dr. Thoko Kaime**

Chair of African Legal Studies, B IX, Room No. 42, Universitätsstr. 30, 95447 Bayreuth,
0921 55-4336, Thoko.Kaime@uni-bayreuth.de
www.africanlegalstudies@uni-bayreuth.de

Stellenangebot Wissenschaftliche*r Mitarbeiter*in (50% E13)

Möchtest du als wissenschaftlicher Mitarbeiter am Lehrstuhl African Legal Studies an der Universität Bayreuth arbeiten, dem einzigen Lehrstuhl, der sich speziell auf Recht in Afrika in (Deutschland und) Europa konzentriert? Diese Gelegenheit wartet auf dich!

Wer sind wir?

Der Lehrstuhl African Legal Studies (Lehrstuhlinhaber: Prof. Dr. Thoko Kaime) ist das Zentrum für die Lehre und Forschung zum *Recht in Afrika* an der Universität Bayreuth. Der Lehrstuhl ist in fünf Bereiche gegliedert, namentlich Forschung, Lehre, Öffentlichkeitsarbeit, Advocacy und Verwaltung. Diese erstrecken sich über die fünf Fachgebiete des Lehrstuhls: Afrikanische Rechtssysteme, Verfassungsrecht, Umweltrecht, Menschenrechte und Völkerrecht. In diesen Strukturen hat der Lehrstuhl eine Reihe von Kernprojekten, wie das Zusatzstudium International Legal Studies oder die seit langem bestehende Zusammenarbeit mit dem Tanzanian-German Centre for Eastern African Legal Studies (TGCL), das Postgraduiertenprogramme an der University of Dar es Salaam School of Law (Tansania) anbietet.

Die langfristige Vision des Lehrstuhls ist es, eines der herausragenden Zentren für Lehre und Forschung zum Thema *Recht in Afrika* zu werden. Dazu ist es notwendig, die Reichweite und Wirkung des Lehrstuhls sowohl qualitativ als auch quantitativ weiter zu erhöhen. Willst du Teil dieser Reise sein?

Wen suchen wir?

Der Lehrstuhl African Legal Studies sucht ab Sommer 2024 eine wissenschaftliche Mitarbeiterin oder einen wissenschaftlichen Mitarbeiter (50% E13) mit der Möglichkeit, zu promovieren mit der Betreuung von Prof. Dr. Thoko Kaime. Das Einstellungsdatum ist flexibel, aber vorzugsweise im September 2024. Die Stelle ist zunächst auf drei Jahre befristet, mit der Option auf Verlängerung nach Absprache und Verfügbarkeit von Mitteln. Der Arbeitsplatz wird hauptsächlich am Lehrstuhl für Afrikanische Rechtswissenschaft an der Universität Bayreuth (Deutschland) sein.

Welche Qualifikationen sind erforderlich?

Wir suchen Kandidatinnen und Kandidaten, die folgende Kriterien erfüllen:

- Du solltest sowohl die deutsche als auch die englische Sprache beherrschen.



Prof. Dr. Thoko Kaime

Chair of African Legal Studies, B IX, Room No. 42, Universitätsstr. 30, 95447 Bayreuth,
0921 55-4336, Thoko.Kaime@uni-bayreuth.de
www.africanlegalstudies@uni-bayreuth.de

- Du solltest ein überdurchschnittliches Staatsexamen (schriftliche Ergebnisse sind ausreichend), Master Abschluss oder einen gleichwertigen Abschluss in Recht oder einem verwandten Fachgebiet haben.
- Du solltest Interesse am Internationalen Öffentlichen Recht, insbesondere an menschenrechtsbezogenen Themen, an afrikanischen Perspektiven und an den verschiedenen Aktivitäten und Projekten des Lehrstuhls haben.
- Du solltest über ausgeprägte organisatorische Fähigkeiten verfügen, die für die Koordinierung der verschiedenen Projekte in den Bereichen des Lehrstuhls erforderlich sind.
- Du solltest über gute Kommunikationsfähigkeiten, Motivation, Zuverlässigkeit, Flexibilität und die Fähigkeit verfügen, sowohl selbstständig als auch im Team zu arbeiten.

Welche zusätzlichen Qualifikationen sind von Vorteil?

- Du hast akademische oder berufliche Erfahrungen im internationalen Kontext, insbesondere in afrikanischen Staaten.
- Du bist vertraut mit dem deutschen Hochschulsystem, insbesondere mit der Rechts- und Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät der Universität Bayreuth.

Was werden deine Aufgaben sein?

- Du wirst für einen der fünf Bereiche des Lehrstuhls (mit)verantwortlich sein.
- Du wirst verschiedene Lehr- und Forschungsprojekte unterstützen und weiterentwickeln.
- Du wirst an den täglichen Aktivitäten und Veranstaltungen des Lehrstuhls aktiv teilnehmen.

Generell gibt es viele Möglichkeiten innerhalb des Lehrstuhls und wir möchten deine Initiative zu Veränderungen und deine Motivation zur Entwicklung und Umsetzung deiner eigenen Projekte fördern.

Was bieten wir?

Wir sind ein Team mit einer freundlichen Arbeitsatmosphäre und bieten dir ein hohes Maß an Flexibilität und Möglichkeiten zur beruflichen und persönlichen Weiterentwicklung.

- Du wirst tief in die Aktivitäten eines internationalen, interdisziplinären und hoch engagierten Teams eingebunden sein.
- Du wirst in internationalen Projekten aktiv involviert sein, abhängig von den Aktivitäten und Projekten des Lehrstuhls zu der Zeit.



Prof. Dr. Thoko Kaime

Chair of African Legal Studies, B IX, Room No. 42, Universitätsstr. 30, 95447 Bayreuth,
0921 55-4336, Thoko.Kaime@uni-bayreuth.de
www.africanlegalstudies@uni-bayreuth.de

- Deine Vergütung erfolgt nach der Besoldungsgruppe E13.

In unserem Engagement für eine integrative und gerechte Gesellschaft ermutigen wir nachdrücklich Bewerbungen von Frauen, LGBTQI-Personen, BIPOC, Menschen mit Behinderungen, Personen mit Migrationshintergrund und anderen in der Wissenschaft unterrepräsentierten Gruppen. Schwerbehinderte Bewerberinnen und Bewerber werden bei gleicher Eignung bevorzugt berücksichtigt.

Du bist an einer Mitarbeit am Lehrstuhl für African Legal Studies interessiert?

Wir freuen uns auf deine Bewerbung mit Lebenslauf, Studien- und Qualifikationsnachweisen, Motivationsschreiben (max. 2 Seiten), eine Liste mit mindestens zwei Referenzen (Name und Email Adresse) und einer Leseprobe (z.B. Seminararbeit, Blogartikel, etc.), die ausschließlich per E-Mail in einer einzigen PDF-Datei (max. 30 MB) mit dem Betreff "Vacancy Research Assistant / Wissenschaftliche*r Mitarbeiter*in" bis zum 07. Juli 2024 an africanlegalstudies@uni-bayreuth.de gesendet wird. Die Interviews sollen vor dem 26. Juli 2024 stattfinden.



Prof. Dr. Thoko Kaime

Chair of African Legal Studies, B IX, Room No. 42, Universitätsstr. 30, 95447 Bayreuth,
0921 55-4336, Thoko.Kaime@uni-bayreuth.de
www.africanlegalstudies@uni-bayreuth.de